
PROTOKÓŁ Nr 25/2016 
z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 19 października 2016 r. 
 
1. W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska, 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka, 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski, 

 Asystent Wójta – Karol Żukowski, 

 Inspektor ds. ochrony przyrody i gospodarowania odpadami – Katarzyna Zakrzewska, 

 Prezes Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej – Cezary Waśniewski, 

 Prezes PKS Słupsk – Anna Dadel. 

Radni nieobecni: Bożena Sikora. 
 
Porządek obrad: 

1. Przedstawienie sytuacji linii nr 11. 
2. Opiniowanie uchwał w sprawie: 
a) uchylenia uchwały Nr XXIII/165/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21 listopada 

2012 r w sprawie postanowienia o odbieraniu przez Gminę Dębnica Kaszubska odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 
powstają odpady komunalne, 

b) ,,Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska”, 
c) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
d) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej 

przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, 
e) uchylenia uchwały Nr XVII/140/2016 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 czerwca 

2016 r. w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez Gminę Dębnica 
kaszubska w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów oraz wysokość cen za te usługi, 

f) uchylenia uchwały nr XXXV/257/2013 z dnia 9 października 2013 r. w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru ,,Wschód” 
położonego w miejscowości Dębnica Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska, 

g) utworzenia Zespołu Szkół w Motarzynie, 
h) utworzenie Zespołu Szkół w Gogolewie, 
i) ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy 

Dębnica Kaszubska, 
j) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2016 rok. 
3. Omówienie Planu zbywania nieruchomości z dnia 17.09.2016 r. 
4. Sprawy bieżące. 
 
Przebieg obrad: 

Ad. 1 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki przywitał wszystkich zebranych uczestników 

posiedzenia wspólnego Komisji Rady Gminy po czym oddał głos Pani Wójt I. Warkockiej. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że celem spotkania jest przedstawienie sytuacji odnoście 
kursu linii 11, poinformowała również o otrzymanym piśmie z Zarządu Infrastruktury Miejskiej 
w Słupsku, w którym rekomenduje się Prezydentowi Miasta Słupska R. Biedroniowi aby 



rozwiązać umowę z Urzędem Gminy Dębnica Kaszubska na dofinansowanie kursu linii 11 z 
dniem 31 listopada mimo tego, że nasz umowa zakłada dwunastu miesięczny okres 
wypowiedzenia. Pomimo tego takie pismo z ZIM poszło do Prezydenta Miasta Słupska, również 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że oczekuje się od Urzędu Gminy dopłaty do kursu w 
wysokości 268 tys. zł a do tej pory dopłacaliśmy 47 400 zł. Pani Wójt zauważyła, że jest to 
bardzo duży wzrost współfinansowania kursu linii 11. Były prowadzone rozmowy między innymi 
z Panią Prezes PKS w Słupsku, która jest obecna na posiedzeniu wspólnych komisji z gotową 
propozycją dla Gminy Dębnica Kaszubska. Pani Wójt I. Warkocka chciałaby, żeby Radni 
zapoznali się z tą propozycją. W związku z tym, że z dniem 1 grudnia trzeba rozpocząć 
współpracę z inną firmą, aby zapewnić mieszkańcom naszej gminy komunikację do Słupska, 
dlatego też Pani Wójt I. Warkocka pozwoliła sobie zaprosić Panią A. Dadel, aby przedstawiła 
propozycję współpracy. 
Pani Prezes A. Dadel przywitała wszystkich obecnych na posiedzeniu wspólnym komisji, po 
czym przedstawiła prezencję multimedialną dot. ofert współpracy /stanowiącą załącznik nr 1 do 
protokołu/.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki otworzył dyskusję. 
Radna W. Masłyk zadała pytanie co rozumiemy przez utworzenie nowych sieci połączeń 
regionalnych? Miejscowości Gogolewo, Gogolewko itp. nie mają prawie wcale połączenia.  
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że istnieje taka możliwość. Pani Wójt zawnioskowała o 
utworzenie takiego połączenia i od 24 października będzie uruchomiana linia od Maleńca przez 
Łabiszewo do Dębnicy Kaszubskiej, jeżeli jest przewoźnik, który już na terenie Gminy organizuje  
połączenia jest mu łatwiej zorganizować nowe połączenia. Chodzi o to, aby mieszkańcy mogli 
dostać się do Dębnicy Kaszubskiej a stamtąd do Słupska. Oczywiście nie będą to połączenia co 
godzinę, stąd propozycja wprowadzenia biletów sieciowych dzięki nim można się przesiadać 
między autobusami. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy taki bilet sieciowy będzie jednorazowy? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że bilet sieciowy będzie miesięczny, bądź może się 
nazywać gminnym i wtedy możemy się poruszać po terenie gminy. 
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że dzięki takiemu biletowi sieciowemu można przyjechać do 
Dębnicy Kaszubskiej załatwić swoje sprawy i wsiąść w następny autobus i jechać do Słupska i 
można to zrobić bez kupować dodatkowego biletu, tylko jechać na bilecie sieciowym. 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że już w tej chwili kupując bilet miesięczny, taki bilet 
obowiązuję już przez cały dzień na dane kursy, które jadą do danej miejscowości. Nie ma 
znaczenia czy jedzie ten autobus przez Dębnicę Kaszubską czy jakąś inną miejscowość, jedzie się 
do miejscowości docelowej. Nie ma tak jak kiedyś, że kupuje się bilet na daną godzinę, tylko 
można teraz jeździć o dowolnej godzinie. Jest to normalny bilet, z którego kilka razy dziennie 
można skorzystać. 
Radny M. Olech zadał pytanie czy po przejęciu kursu po linii 11 PKS będzie jeździł po mieście 
tak jak linia 11? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że tak samo. Wszystko tylko zależy od tego czy ZIM 
Słupsk będzie robił trudności i zezwoli PKS Słupsk jeździć tą samą trasą co linia 11. Jeżeli 
zezwoli to będą takie same trasy jak miała linia 11. 
Radny M. Olech zadał pytanie, jakie są ulgi ustawowe? Czy tylko dla emerytów i rencistów czy 
jest cały pakiet? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że trzeba by było przygotować cały wykaz tych ulg, to są 
ulgi ustawowe, czyli dotyczą emerytów powyżej 70 roku życia. Te ulgi, które są ulgami 
handlowymi są to np. studenci przy biletach jednorazowych. Pani Prezes poinformowała, że ulgi 
są już przygotowane, ale nie chciałaby dzisiaj ich wszystkich omawiać, lecz większość ulg 
pokrywa się z tym co ma miasto, nie ma np. darmowych biletów dla honorowych dawców krwi, 
ponieważ jest to tylko honorowane w komunikacji miejskiej, którą uchwalili Radni Miasta 
Słupska, nie ma biletów bezpłatnych dla osób bezrobotnych, nie ma również biletów dla 



pracowników MZK. W PKS pracownicy również muszą wykupić bilet dla swoich rodzin, nie ma 
takiego dużego pakietu biletów bezpłatnych. Osoby niepełnosprawne czy ich opiekunowie mają 
ulgi ustawowe, więc te wszystkie ulgi są zachowane. 
Radny R. Cech zadał oznajmił, że o 7:00 bardzo duża liczba uczniów dojeżdża do szkół i zadał 
pytanie czy jak jednym się wszyscy nie zabiorą czy istnieje możliwość podstawienia drugiego 
autobusu?  
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że będzie jechał duży autobus trzyosiowy. Jest to autobus, 
który ma 60 miejsc siedzących, jeżeli nawet wszyscy się nie zabiorą to dosłownie 3 min później 
jedzie nasz kolejny autobus, tylko nie jedzie on z samej Dębnicy Kaszubskiej tylko Gałęzów, 
Niepogodzie, więc jeżeli wszyscy się nie zabiorą jedzie kolejny autobus.  
Radny P. Paczesny poinformował, że chciał zadać takie samo pytanie o autobus większy 
niskopodłogowy. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że Pani Prezes wcześniej o tym mówiła 
ale może nie wszyscy usłyszeli. 
Radna W. Masłyk zadała pytanie czy kurs, który zostanie uruchomiony od 24 października czy są 
już jakieś informacje o tym i czy można już przekazywać tą informacje mieszkańcom? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że można już przekazywać tą informację, poinformowała  
również, że od dnia dzisiejszego w autobusach będzie już umieszczona informacja. Dzisiaj jeszcze 
będą odbierane zezwolenia na ten kurs, ale kurs już od 24 października będzie wyjeżdżał z 
Maleńca. 
Radny W. Nierychlewski zadał pytanie czy jak dojdzie do skutku podpisanie umowy z Urzędem 
Gminy to od kiedy zaczną funkcjonować na terenie Gminy te kursy?  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wchodzi w rachubę termin od 1 stycznia 2017 r.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy PKS Słupsk będzie rozmawiał z ZIM 
Słupsk o przystankach na ul. Armii Krajowej i ul. Grodzkiej, aby PKS mógł się tam 
zatrzymywać? Zauważył również, że nie będzie to łatwa rozmowa. 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że są to przystanki przeznaczone wyłącznie dla 
komunikacji miejskiej, ale na początku postarają się o nie powalczyć, tak aby ta linia nie zmieniła 
swojego przebiegu. Pani Prezes dodała również, że z obserwacji, które przeprowadzili zauważyli, 
że jeżeli autobus zatrzymywałby się na ul. Sienkiewicza również by wystarczyło. Stamtąd jest 
wszędzie blisko. Jeżeli ZIM Słupsk będzie robił z tego tytułu problemy z tymi przystankami to 
będziemy się starać przerzucić tą komunikację na ul. Jagiełły, gdzie jest również przystanek przy 
Zamku Książąt Pomorskich. PKS również może się tam zatrzymywać. Jest to nowy przystanek, 
który został ustawiony tymczasowo i można tam wysiadać zamiast na ul. Grodzkiej. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy w linii 11 można było się poruszać między 
strefą czyli jadąc np. z Dębnicy Kaszubskiej można było przejechać do Kobylnicy na tym jednym 
bilecie, albo do Ustki? 
Rozwinęła się dyskusja.   
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że zostanie to tak przygotowane, aby mieszkańcy Gminy 
Dębnica Kaszubska mogli dojechać do Gminy Kobylnica, ponieważ PKS również oferuje swoje 
usługi na terenie Gminy Kobylnica. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że to rozumie, ale prosi aby wziąć  pod uwagę 
to, że linia 11 świadczyła takie usługi, aby również ewentualnie PKS świadczył takie usługi. 
Radny P. Paczesny zadał pytanie kto wydaje zezwolenia na kursy na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że na terenie Gminy Dębnica Kaszubska, jeżeli ta linia nie 
wychodzi poza teren Gminy, wówczas takie zezwolenie wydaje Wójt, jeżeli wychodzi poza obszar 
Gminy takie zezwolenie wydaje Zarząd Infrastruktury Miejskiej. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że osobiście podoba mu się oferta PKS 
Słupsk i oby tak było podczas realizacji, ponieważ Gmina nie dopłaca do tych kursów, PKS chce 
przejąć przystanki od ZIM Słupsk, rozkład jazdy ten sam, jeżeli ktoś rano spóźni się na jeden 



autobus za parę minut jedzie drugi, co w przypadku linii 11 było niemożliwe, ponieważ jak się 
spóźnił na linie 11 to jak chciał jechać PKS musiał kupić dodatkowo bilet a jak przejmie PKS już 
nie będzie trzeba kupować dodatkowego biletu, poinformował, że w Jego ocenie komunikacyjnie 
dla mieszkańców będzie to łatwiejsze rozwiązanie. 
Rozwinęła się dyskusja , że będzie to łatwiejsze rozwiązanie dla całej gminy. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że można kupić bilet sieciowy strefowy, 
nawet, że ktoś może się poruszać w stronę Ustki. Wiceprzewodniczący Rady zadał pytanie, czy z 
dniem 31 listopada Pani Wójt wypowie umowę i ZIM Słupsk nie będzie obsługiwał Dębnicy 
Kaszubskiej, gdyż Pani Prezes powiedziała 1 styczeń wówczas jest to ryzyko? 
Pani Wójt I. Warkocka doprecyzowała wypowiedź, że w umowie jest taki zapis, że umowę można 
rozwiązać z dwunastomiesięcznym okresem wypowiedzenia do końca roku kalendarzowego, czyli 
według oceny Pani Wójt skutecznie rozwiązać umowę ze swojej strony wypowiedzieć może ZIM 
dopiero 31 grudnia 2017 r. a ZIM Słupsk napisał rekomendację do Prezydenta Miasta Słupska, 
gdzie Urząd Gminy Dębnica Kaszubska otrzymał to pismo do wiadomości, że rekomenduje 
rozwiązanie umowy z dniem 30 listopada 2016 r. Pni Wójt poinformowała, że istnieje zbyt duże 
ryzyko postawienia sprawy na ostrzu noża i nie chciałaby aby mieszkańcy zostali bez komunikacji, 
więc wolałaby na podstawie porozumienia stron, aby rozwiązanie umowy nastąpiło z dniem 31 
grudnia 2016 r. i aby PKS wszedł z dniem 1 stycznia 2017 r.  Natomiast pytanie do Pani Prezes 
jakby się okazało, że miasto postawi sprawę jasno, że z dnie 30 listopada 2016 r. wypowiada 
umowę czy ten miesiąc różnicy jest jakimś problemem żeby wcześniej nasze porozumienie 
weszło w życie? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że z dniem 1 grudnia 2016 r. PKS Słupsk jest w stanie  
przejąć linie 11. 
Pani Wójt I. Warkocka zacytowała, paragraf 13 tej umowy. „Porozumienie może zostać  
rozwiązane przez każdą ze stron w formie pisemnej z zachowaniem dwunastomiesięcznego 
okresu wypowiedzenia ze skutkiem roku budżetowego z tym, że okres wypowiedzenia może być 
skrócony za zgodą stron” i raczej pani Wójt chciałaby wykorzystać taki zapis w rozmowach z 
przedstawicielami, natomiast Pani Wójt I. Warkocka zadała pytanie Pani Prezes, czy mieszkańcy 
są już powiadomieni o trudnościach w komunikacji, że linia 11 nie będzie kursować wiedzą to za 
samym pośrednictwem ZIM gdzie chodzą kupować bilety i już wiedzą że nie mogą kupić biletu 
do końca roku tylko do 30 listopada tego roku i mieszkańcy na zebraniach sołeckich pytali, że 
owszem autobus przejedzie ale nie zabierze bo PKS to państwo w państwie  itp. i  Pani Wójt 
chciałaby aby Pani Prezes obroniła swoją firmę, że nie będzie takiej sytuacji, że nie zostaną 
zabrani nasi pasażerowie. Drugie pytanie to, że jeżeli PKS będzie przeładowany to czy będzie 
przewidziane, że będą zabrani wszyscy mieszkańcy? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że jeżeli mieszkańcy nie będą mogli się zabrać jednym 
autobusem, tak jak to jest w Ustce, zostanie podstawiony autobus Bis-owy. Kierowcy cały czas na 
bieżąco się informują telefonicznie czy ktoś został na przystanku, zawsze mają do siebie nr 
telefonu. To nie jest tak, że codziennie jedzie inny kierowca. W PKS kierowca jest przypisany 
prawie do trasy. Trasa jest obsługiwana przez tych samych kierowców, więc oni się informują, że 
nie zabrał wszystkich pasażerów i aby drugi kierowca ich zabrał albo dzwonią do dyspozytora, że 
potrzebny jest jeszcze jeden autobus. Nie ma możliwości, żeby kogoś autobus nie zabrał, albo się 
autobus nie zatrzymał a szczególnie w takiej komunikacji gdzie komunikacja jest traktowana jako 
komunikacja miejska, i tak jak w Jezierzycach autobus musi się zatrzymać na wszystkich 
przystankach i tu nie ma takiej możliwości, aby autobus się nie zatrzymał. Jeżeli znajdzie się 
kierowca, który się nie zatrzymał wystarczy telefon do PKS i na pewno następnego dnia już ten 
kierowca się zatrzyma na danym przystanku. Pani Prezes dodała, że PKS reaguje naprawdę 
bardzo szybko aby zapewnić wszystkie potrzeby. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie, że kiedyś robił nawet w tej sprawie 
interpelację odnoście porozumienia z PKS Bytów, że uczniowie mieli wykupiony bilet miesięczny 



w PKS Słupsk ale czasem jeździli PKS Bytów i czy jest jeszcze takie porozumienie czy jeżdżą na 
własne ryzyko? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że jest takie porozumienie między PKS-ami powiedzmy, że 
między PKS Słupsk a PKS Bytów, że nie honorujemy swoich biletów, ale jeżeli jest taka potrzeba 
jeżeli nie będzie takiego kursu a realizuje go PKS Bytów to oczywiście możemy wprowadzić 
razem z nimi wspólny bilet.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że jest to bardzo potrzebne dla 
mieszkańców a szczególnie dla młodzieży szkolnej. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zapytał czy są jeszcze jakieś pytania? 
Radny M. Olech zadał pytanie czy ZIM Słupsk dalej podtrzymuje swoje żądania? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostało wysłane pismo do ZIM Słupsk, że żądamy o 
weryfikację i przyszło pismo z ZIM, że rekomenduje się rozwiązanie, ponieważ byli na spotkaniu 
na komisjach wspólnych i nie ma woli podjęcia współpracy i dlatego rekomendują rozwiązanie 
umowy z dniem 30 listopada 2016 r.  
Radny W. Leśniewski poinformował, że reasumując to co powiedziała Pani Prezes brzmi bardzo 
obiecująco i korzystnie dla Gminy i mieszkańców i chciałby tylko uściślić, że końcowy autobus 
PKS będzie miał pętle tam gdzie miała linia 11 a gdzie będzie końcowa pętla w Słupsku? Na 
dworcu PKS? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że końcowa pętla będzie na ul. Dmowskiego, kursy będą 
realizowane tak jak teraz. 
Radny W. Leśniewski poinformował, że rozumie, że będzie to pętla na ul. Zajęczej i ul. 
Dmowskiego. Godziny kursowania utrzymane te same, więcej kursów bo dodatkowo te kursy co 
już są, ten sam bilet miesięczny czy w sezonie będzie utrzymany kurs do miejscowości Krzynia? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że jeżeli jest tak potrzeba to tak. 
Radny W. Leśniewski poinformował, że jest taka potrzeba. 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że były to wybrane kursy i zostaną one utrzymane. 
Radny M. Olech zadał pytanie czy te kursy przejęte po linii 11 będą jeździły w stronę C.H. Jantar 
a pozostałe te co są teraz tak jak jeździły? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że tak. Bedzie to zaznaczone na rozkładzie jazdy.  
Radny M. Olech poinformował, że trzeba to zaznaczyć.  
Asystent Wójta K. Żukowski dopytał, że pasażer np. z Motarzyna ma prawo przesiąść się np. w 
Dębnicy Kaszubskiej i pojechać do C.H. Jantar? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że oczywiście.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy Głobino będzie działało podobnie jak 
Dębnica Kaszubska? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że tak oprócz trasy do Krępy Słupskiej, bo trudno będzie 
się porozumieć z ZIM w sprawie wspólnego biletu. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki posumował na koniec to co zauważył, że wszyscy są 
chyba zadowoleni bo jest to dobra informacja, ponieważ zaoszczędzimy prawie ok 50 tys. zł. Z 
jednej strony można by było powojować z ZIM tak jak to zrobił Zakład Energetyki z ZGK w 
Dębnicy Kaszubskiej ale niech ZIM wypowie tą umowa, ale żeby PKS był przygotowany na to, 
że w tym momencie wchodzi. Wiceprzewodniczący zauważył, że na pewno chwila przejściowa 
będzie trudna i trzeba być wyczulonym, aby na początku pomóc, podpowiedzieć dlaczego taka 
sytuacja ma miejsce. Nie stać nas jako Gminę, aby dokładać ok 200 tys. zł, mamy o wiele więcej 
innych potrzeb i bardziej potrzebnych. Cieszymy się, że Pani Prezes przyszła, przedstawiła i 
wytłumaczyła nam wszystko. Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że osobiście nie ma 
żadnych wątpliwości co do zmiany w funkcjonowaniu PKS. 
Radna W. Masłyk zadała pytanie odnośnie przystanków na żądanie czy jest taka możliwość?  
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że jak Gmina zlokalizuję ten przystanek to nie ma 
problemu, aby tam się zatrzymywać.  
Pani Wójt I. Warkocka dodała, że jest to sprawa powiatu.  



Pan S. Konopka pracownik Urzędu Gminy, poinformował, że to Starostwo Powiatowe w 
Słupsku ustala ten przystanek.  
Mieszkanka, zapytała czy można liczyć na przystanek przy cmentarzu? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w projekcie realizacji ul. Zjednoczenia jest tam 
planowany przystanek. Chcieliśmy zrobić to wcześniej, ale skoro zaistniała sytuacja, że w tej 
chwili będziemy przebudowywać ul. Zjednoczenia, chcemy przy okazji tej przebudowy zgodnie z 
przepisami, żeby był on usytuowany przy drodze wojewódzkiej przy cmentarzu.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że jest w planie, który sam osobiście 
widział. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że już się nie da tego zrobić ze względów bezpieczeństwa 
i trzeba poczekać aż będzie to w projekcie przebudowy ul. Zjednoczenia.  
Radna R. Rejkowicz chciała podziękować za wspaniałą współpracę z PKS.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że mieszkańcy też to podkreślają, że jest znacząca 
poprawa jakości. 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że bardzo się cieszy i dodała, że pierwszy miesiąc zawsze 
jest najtrudniejszy. 
Radny W. Nierychlewski zadał pytanie czy będzie informacja gdzie będzie można kupować bilety 
miesięczne? 
Pani Prezes A. Dadel poinformowała, że takie bilety będzie można kupić pod koniec miesiąca w 
Urzędzie Gminy jeżeli Pani Wójt nam pozwoli to przyjedzie pracownik i będzie sprzedawał 
bilety. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki dodał, że chodzi czy będzie taka informacja, że z takim 
dniem autobus ZIM nie będzie jeździł i bilety podane miejsce zakupu biletów. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że my jesteśmy odpowiedzialni za komunikację i będzie 
taka informacja w naszej gazetce, na naszym Facebooku oraz na naszej stronie internetowej. 
Młodzież jest w tym temacie zaskakująco sprawna, że na pewno sobie poradzi z komunikacją.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki podziękował Pani Prezes A. Dadel.  
Pani Prezes A. Dadel podziękowała i pożegnała się z Radą Gminy.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wie jakie są nastroje w Dębnicy Kaszubskiej odnośnie 
linii 11 i zauważyła, że Radni mają rzetelne informacje i prosi aby tą informację przekazywać i 
uspokajać mieszkańców, bo założenie nadrzędne jest takie, że nie możemy zostawić mieszkańców 
bez komunikacji, ponieważ to nie byłby tylko paraliż dla mieszkańców, ale też dla nas wszystkich, 
więc naprawdę prosi przekazywać informację.  
Radny W. Leśniewski zadał pytanie jaka jest opinia Pani Wójt oraz pracowników? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli PKS może skalkulować wozokilometr w 5 zł a 
ZIM karze nam płacić 7 zł i nie rozumie dlaczego przejazd między Dębnicą Kaszubską a 
Głobinem jest tak samo drogi jak w mieście gdzie co chwilę się zatrzymują bo są światła i jeżeli 
ZIM podszedłby do tego, że na tych odcinkach jest taniej to byłoby to wiarygodne, że są to 
wiarygodne koszty, i kiedy nie pilnuje się gapowiczów a młodzież mówi sama, że nie płaci. 
Radny W. Leśniewski poinformował, że dziwne żeby gmina finansowała gapowiczów i poprosił 
czy nie można napisać takiej informacji dla Radnych aby mogli przekazywać mieszkańcom? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wykona taką informację. 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że jest sprawa związana z sesją, że była 
planowana na 26 października a jest propozycja na 27 października. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że otrzymała zaproszenie z Gminy Kępice na spotkanie 
pn. ,,Jak nie unia to co”, to konferencja na temat pozyskiwania środków unijnych i bardzo by 
chciała w tym spotkaniu uczestniczyć i bardzo prosi aby sesję Rady Gminy przenieść z dnia 26 
października na 27 października. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że w związku z tym, że były rozmowy, że 
sesja odbywa się zawsze w ostatnią środę miesiąca o godz. 10:30 rozmawiał z Panią Wójt, że 
ewentualnie jej nie będzie bo każdy ma ten termin zaplanowany na tą środę. 



Radny W. Leśniewski poinformował, żeby to utrzymać. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki, zadał pytanie czy cały dzień nie ma wtedy Pani Wójt? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że spotkanie zaczyna się o godz. 10:00. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy jest możliwość aby sesja odbyła się o 
godz. 12:00? 
Rozwinęła się dyskusja. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że w sesji zamiast Pani Wójt może 
uczestniczyć Pan Sekretarz.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie ma Pana Sekretarza. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie kto wtedy będzie zastępował? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że Asystent Wójta K. Żukowski. 
Radny W. Leśniewski poinformował, że jest harmonogram spotkań i te spotkania są przesuwane i 
są wysyłane informacje o tych spotkaniach przez serwis Net-serwis tydzień wcześniej i zapytał 
czy jest możliwość aby taka informacja była wysyłana dzień wcześniej? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest taka możliwość. 
Rozwinęła się dyskusja.  
Radny R. Cech zauważył, że na sesję mogą przyjść mieszkańcy aby rozmawiać w sprawie linii 11 i 
nie chciałby aby Pani Wójt nie było na tej sesji. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie komu nie pasuje termin 27 października? 
W wyniku zapytania zgłosiła się jedna osoba, której nie pasuję w/w termin. 
Rozwinęła się dyskusja.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że wypadałoby aby na sesji uczestniczyła 
Pani Wójt.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy przenosimy Sesję Rady Gminy na czwartek 
na godz. 10:30? 
Podjęto decyzję, że Sesja Rady Gminy odbędzie 27 października (czwartek) o godz. 10:30. 

Ad. 2 
a) 

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że Radni zajmą się projektem uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/165/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21 
listopada 2012 r w sprawie postanowienia o odbieraniu przez Gminę Dębnica Kaszubska 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a 
powstają odpady komunalne. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że w związku z tym, że trzeba będzie wprowadzać zmiany 
to taką pierwszą zmiana jest zmiana segregacji u źródła i że diametralną zmianą byłoby 
odstąpienie od nieruchomości niezamieszkałych. Poinformowała, że jest to pierwsza uchwała 
dotycząca propozycji odrzucenia nieruchomości niezamieszkałych, czyli takich na których nie 
mieszkają mieszkańcy a powstają odpady komunalne. Sklepy, różne firmy czy szkoły żeby nie 
wchodziły w system gospodarki odpadami, aby zająć się tylko tym czym jesteśmy zobowiązani, 
czyli Rada Gminy musi objąć nieruchomości zamieszkałe a niezamieszkałe może i u nas. Jest 
propozycja, aby od tego odstąpić przez kilka spraw, ponieważ ciężko jest odróżnić podmiotom 
co jest odpadem komunalnym a co jest odpadem ich poprodukcyjnym, duża liczba 
nieruchomości, która miesza te odpady co stanowi aż 68% spośród tej grupy i jest 
prawdopodobieństwo, że jak zostanie wprowadzona segregacja u źródła to ta grupa wzrośnie,   
ponieważ będzie trudno segregować tyle frakcji chociażby ze względów technicznych. Również 
były liczne uwagi od tych podmiotów w związku z częstotliwością odbioru tych odpadów, 
ponieważ sanepid narzuca od punktów gastronomicznych, aby w sezonie letnim zapewnić 4 razy 
odbiór w miesiącu a w sezonie zimowym 2 razy w miesiącu. Minusem jest to, że jak będziemy 
chcieli przekazać to w przyszłości do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Dębnicy Kaszubskiej 
co umożliwia nam zmiana ustawy od 1 stycznia 2017 r., wówczas i tak będzie musiał być 
zorganizowany przetarg. 



Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że w tej chwili mamy zakłady, które jakby to ująć 
działają pół legalnie pół nielegalnie np. Nadleśnictwo nie oddaje nam odpadów komunalnych, bo 
sami się tym zajmują. Firma Kalla bardzo mocno sygnalizowała, że nasze ceny są  za duże i wolą 
korzystać indywidualnie i mamy sygnał, że te firmy niekoniecznie są zadowolone  z naszego 
systemu jaki wprowadziliśmy. Asystent Wójta zauważył, że ryzyko jest takie, że jeżeli będzie 
jeszcze więcej odpadów komunalnych zmieszanych będą znowu nakładane na nas kary pieniężne, 
ponieważ nie będziemy spełniać określonych norm recyklingu. 
Asystent Wójta podał przykład, że mamy firmę budowlaną i nie jesteśmy w stanie tak do końca 
skontrolować czy firma prowadzi remont mieszkania w Słupsku czy przywozi do nas i twierdzi, 
że jest to odpad komunalny. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że przywożą odpady, ponieważ mamy sygnały od 
pracowników i takie sytuacje miały miejsce a to są nasze koszty. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki otworzył dyskusję i poinformował, że będzie tego 
pilnował aby się zgłaszać.  
Radny M. Olech poinformował, że nie jest przekonany do segregacji u źródła, ponieważ można 
segregować w domu w workach albo ewentualnie wywieść na PSZOK i może się założyć, że 
większość wyrzuci to do śmietnika jako zmieszane lub niezmieszane i nikt tego worka nie będzie 
trzymał w domu. 
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że zmiana wynika z rozporządzenia ministra 
ochrony środowiska i ono narzuca teraz segregację u źródła, to nie jest wymysł Urzędu Gminy. 
Radny M. Olech zadał pytanie, że nie ma już chyba takiej ustawy? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że jest rozporządzenie, które będzie obowiązywało od 1 
lipca 2017 r. 
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że jest sens teraz ogłosić nowy przetarg do lipca a w 
lipcu nowy, gdyż trzeba będzie wprowadzić te zmiany, które są teraz zaproponowane od stycznia, 
ponieważ rozporządzenie narzuca na nas segregację u źródła.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie w jaki sposób będą kontrolowane 
przedsiębiorstwa? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że zgodnie z ustawą przedsiębiorca jest zobowiązany do 
podpisania umowy z firmą wpisaną do przedsiębiorstw regulowanych. Przedsiębiorca odbierający 
odpady ma obowiązek co 6 miesięcy składać do Urzędu Gminy sprawozdanie jakie i od kogo 
odebrał odpady komunalne. Mamy rozeznaje jakie mamy przedsiębiorstwa i Wójt Gminy ma 
obowiązek kontrolować przedsiębiorcę i taki przedsiębiorca musi pokazać podpisaną umowę 
oraz uiszczenie opłaty. Ponadto w regulaminie w paragrafie 9 jest wprowadzona propozycja jakie 
powinny być pojemniki i w paragrafie 10 punkt 6 jest powtórzone, że trzeba zawrzeć 
indywidualna umowę. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że odpowiedź go zadowala ale np. mały 
sklepikarz zabierze swoje odpady komunalne do domu i odda to w ramach opłaty indywidualnej i 
podejrzewa, że po części może się tak dziać. Boi się, że mogą się pojawić dzikie wysypiska śmieci 
w lasach i na polach. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że obawiałaby się tego. 
Rozwinęła się dyskusja między Wiceprzewodniczącym Rady a Panią K. Zakrzewską. 
Radny W. Leśniewski poinformował, że nie każdy prywatny interes generuje odpady komunalne. 
Radny P. Paczesny zadał pytanie czy do 1 stycznia 2017 r. będzie ogłoszony nowy przetarg? 
Pani K. Zakrzewska odpowiedziała, że tak.  
Radny P. Paczesny zadał pytanie czy mieszkaniec jest zobowiązany kupić sobie np. worki czy  
śmietniki do segregacji u źródła? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że chciałaby złożyć propozycję do przetargu tak jak mają 
inne Gminy, że w pojemniki jak najbardziej właściciele nieruchomości mają się wyposażyć, ale 
jeżeli ktoś chce korzystać z worków to zostaną one dostarczone.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy w cenie? 



Pani K. Zakrzewska poinformowała, że w cenie. Poinformowała również, że jak ktoś wystawi 
trzy worki np. z plastikami to te trzy worki zostaną zabrane i otrzyma kolejne trzy worki w 
zamian. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił uwagę, aby się zgłaszać, że będzie tego bardzo 
pilnował. 
Radny M. Batóg zadał pytanie czy zginą te pojemniki na zbiórkę selektywną co ustawił Urząd 
Gminy w poszczególnych wioskach? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że tak ale zostaną tylko na osiedlach. 
Radny M. Batóg zadał pytanie czy w małych miejscowościach nie będzie już takich punktów? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że już nie będzie tam tych punktów. 
Asystent Wójta K. Żukowski przekazał informację do wypowiedzi Radnego M. Olecha odnoście 
tego, że przedsiębiorcy będą wywozić swoje odpady na PSZOK, otóż na PSZOK nie można 
przyjmować odpadów komunalnych zmieszanych. 
Radny M. Olech poinformował, że to rozumie ale jest taka kwestia, że cały czas ktoś będzie 
musiał tego pilnować.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest osoba, która tego pilnuje na PSZOK-u. 
Radny M. Olech poinformował, że wie o tym, że ktoś tam pilnuje ale generalnie nikt nie będzie 
zaglądał do worków.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że będą sprawdzane te worki. 
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że są sygnały, że pracownik, który tam pracuje jest 
zbyt surowy w tym temacie.  
Rozwinęła się dyskusja. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o ciszę.  
Radny R. Cech zadał pytanie co ze szkołami? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że szkoły będą też miały punkt selektywnej zbiórki. 
Radny R. Cech poinformował, że niby już to funkcjonuje, ale jak na razie nie zdaje to egzaminu. 
Pani Wójt I. Warkocka zadała pytanie dlaczego? 
Radny R. Cech poinformował, że szkoły nie segregują odpadów. 
Asystent Wójta K. Żukowski zadał pytanie dlaczego nie segregują odpadów? 
Radny R. Cech poinformował, że w szkołach to nie jest tak łatwo segregować odpady 
komunalne. 
Asystent Wójta K. Żukowski zadał pytanie dlaczego nie? 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że trzeba być konsekwentnym. 
Radny R. Cech poinformował, że są wyrzucane odpady w toaletach i kto będzie to segregował? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że toalety to akurat są miejsca gdzie jest taka frakcja, ale 
są ustawione pojemniki do segregowania odpadów.  
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że szkoła ma prawo nie segregować odpadów 
komunalnych, tylko szkoła będzie płaciła za to więcej.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że szkoły nie otrzymają na to pieniędzy.  
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że od razu Pani Wójt poinformuje dyrektorów 
szkół, że dlaczego chcą mieć odpady komunalne zmieszane skoro można segregować, ale 
rozumie, że nie da się wszystkiego wysegregować. 
Radny M. Olech dodał, że tak jak i w domu ale to jest tylko kwestia przymusu ułożenia trzech 
rożnych np. koszy do segregacji. 
Pani Wójt I. Warkocka poprosiła aby nie demonizować szkól, ponieważ w szkole jest edukacja 
ekologiczna.  
Radny M. Olech zadał pytanie dlaczego chcemy odejść od tzw. małych gniazdek, czy ze względu 
na nieporządek wokół nich? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że między innymi przez to, że jest tam nieporządek. 
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że jak już wcześniej poinformował rozporządzenie 
ministra środowiska nakazuje od 1 lipca 2016 r. wprowadzenie nowych zasad.  



Radny M. Olech poinformował, że nie zna całego rozporządzenia.  
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że trzeba nam zaufać. 
Rozwinęła się dyskusja między Panią Wójt I. Warkocką a Radnym M. Olechem. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na zebraniach sołeckich są zgłaszane sygnały, że 
mieszkańcy nie chcą mieć tych punktów do zbiórki selektywnej przy swoich posesjach bo będzie 
nieporządek, szczury, myszy bo psy wszystko wyciągają z tych pojemników itp. 
Radna W. Masłyk poinformowała, że miejscowość Borzęcino miała odwieczny problem przy 
mieszkaniach socjalnych, jak zostały rozbite te punkty było już lepiej, ale teraz jadąc w kierunku 
Domaradza znowu jest dzikie wysypisko śmieci. Radna zadała pytanie jak to będzie wyglądało 
teraz czy na osiedlu jak zostanie ten punkt do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych to tylko 
mieszkańcy z tego osiedla będą mogli korzystać? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że tylko ci mieszkańcy z tego osiedla. 
Radna W. Masłyk zadała pytanie co z mieszkańcami budynku socjalnego? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że będą segregować odpady we własnym zakresie, czyli 
będą otrzymywać worki jaki inni mieszkańcy. 
Radny M. Olech zadał pytanie ile wydaliśmy kar finansowych dla takich mieszkańców, którzy 
podrzucają odpady komunalne? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że nikogo nie złapano na tym. 
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że są to sporadyczne sytuacje, że można dojść do 
osoby, która podrzuca odpady komunalne. 
Radna D. Hańczyk poinformowała, że z własnego doświadczenia wie, że jeżeli ktoś remontuje 
mieszkanie nie wywozi odpadów na PSZOK a wszystko jest rozsypywane wokół miejscowości.  
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że rozporządzenie wprowadza, że odpady 
biodegradowalne muszą być odbierane raz na miesiąc, albo wywożone na PSZOK, to trzeba 
będzie zwiększyć opłatę.  
Radny P. Paczesny poinformował, że w lasach trzeba uważać jak wyrzuca się odpady komunalne, 
bo są zamontowane kamery.  
Asystent Wójta K. Żukowski zachęca aby przeczytać Rozporządzenie Ministra Środowiska. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zapytał czy są jeszcze jakieś pytania? Zadał pytanie czy 
obejmujemy system odbierania odpadów komunalnych od nieruchomości zamieszkałych czy też 
nie?  
Radny P. Paczesny poinformował, że słuszne jest, aby firmy zawierały umowy z firmą odbierającą 
odpady komunalne. Również uważa, że segregacja odpadów u źródła jest właściwa. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zapytał czy ktoś z Radnych ma inne zdanie?  
W związku z brakiem pytań podjęto opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały 
Nr XXIII/165/2012 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 21 listopada 2012 r w sprawie 
postanowienia o odbieraniu przez Gminę Dębnica Kaszubska odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne.  
W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 12 - za, 0 - 
przeciw, 0 - wstrzymujących się. W związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
jednogłośnie uzyskał ocenę pozytywną. 

b)  
Omówienie projektu uchwały w sprawie ,,Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Dębnica Kaszubska”. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki oddał głos Pani K. Zakrzewskiej. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że w regulaminie jest dodatkowa propozycja, aby 
wprowadzić frakcję „odzież i tekstylia”, tak aby dwa razy w roku zorganizować odbiór tej frakcji 
od mieszkańców. Również odczytała fragmenty regulaminu. 
Radny M. Batóg zadał pytanie co w takiej sytuacji jak zabraknie worków do segregacji odpadów? 



Pani K. Zakrzewska chce zaproponować aby firma odbierająca odpady komunalne zostawiła 
część worków u sołtysów a część w Urzędzie Gminy.  
Radny M. Batóg  zadał pytanie czy istniej możliwość jak zabraknie worków do selektywnej 
zbiórki odpadów komunalnych, aby we własnym zakresie je dokupić np. zwykłe czarne? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że istnieje taka możliwość ale tylko na zmieszane, na 
pozostałe rozporządzenie określa jakie to mają być worki bądź pojemniki. 
Radny P. Paczesny zadał pytanie jaką ilość worków do zbiórki selektywnej otrzyma mieszkaniec 
na początek wprowadzenia tego systemu? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że będzie korzystała z pomocy sąsiednich Gmin, które już 
mają wprowadzony ten system ale uważa, że po trzy worki na każdą frakcję. 
Radny P. Paczesny poinformował, że później będzie tylko wymiana tych worków na nowe. 
Pani K. Zakrzewska zacytowała fragmenty regulaminu.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że zmieniły się tylko kwestie związane z 
workami do selektywnej zbiórki odpadów komunalnych i punkt selektywnego odbioru odpadów 
komunalnych u źródła, i o tym rozmawiamy i zadał pytanie czy coś jeszcze podlegało zmianie? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że zmieniają się tylko zapisy odnośnie worków i 
częstotliwości wywozu odpadów komunalnych. Poinformowała, że trzeba ustalić z Radą Gminy 
częstotliwość wywozu odpadów komunalnych. Zaproponowała również, aby zmiany wprowadzić 
od 1 stycznia 2017 r. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że jest za tymi zmianami. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy Urząd Gminy rozważa możliwość 
współpracy jak wcześniej było wspomniane z Zakładem Gospodarki Komunalnej w Dębnicy 
Kaszubskiej? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie jest rozważana możliwość takiej współpracy, 
ponieważ ma zamknąć temat systemu gospodarki wodno – kanalizacyjnej. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przedstawienie propozycji odnośnie 
częstotliwości wywozu odpadów komunalnych. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że wywóz zmieszanych odpadów jest proponowany jeden 
raz w miesiącu, tak jak było do tej pory, segregowane odpady u źródła w Dębnicy Kaszubskiej 
było raz w miesiącu. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił o przedstawienie propozycji częstotliwości. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że papier i tektura raz na kwartał, szkło itp. co najmniej raz 
na miesiąc. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zaproponował, aby zmienić częstotliwość wywozu 
frakcji, tak aby papier był raz na kwartał, każdy z nas ma jakiś pogląd i wie, że ciężko jest zapełnić 
pojemnik szkłem. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że propozycja częstotliwości frakcji biodegradowalne raz na 
miesiąc. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy tak musimy to mieć? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że w ustawie jest następujący zapis „w okresie od kwietnia 
do października częstotliwość odbierania odpadów zmieszanych i biodegradowalnych nie 
powinna być rzadziej niż raz na tydzień z budynków z zabudowy wielkoskalowej i nie rzadziej niż 
raz na dwa tygodnie z zabudowy jednorodzinnej” w przypadku gmin wiejskich częstotliwość 
może być rzadsza. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy nie ma określonej jak częstotliwości? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że nie ma takiego zapisu. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie jaką mieliśmy wcześniej skalę odnośnie 
biodegradowalnych opadów? Zaproponował, żeby to zrobić raz na dwa miesiące.  
Pani Wójt I. Warkocka zadał pytanie Przewodniczącemu Rady K. Badowskiemu czy miał 
przyjemność przebywać w mieszkaniu gdzie nie ma kompostownika i tego jest naprawdę dużo i 
raz na dwa miesiące… 



Rozwinęła się dyskusja. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wszystko rozumie, ale w Dębnicy 
Kaszubskiej jest PSZOK i można tam je wywieść. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie wywiozą, bo mamy sygnały, że koszą trawę i ile to 
zajmuje miejsca np. przy szkołach. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że i tak nie rozwiąże nam to problemu, 
ponieważ nikt kto kosi trawę nie czeka trzy tygodnie, aby ktoś mu to wywiózł, tylko sam wywozi. 
Pani Wójt I. Warkocka zaproponowała, żeby zrobić to z podziałem na sezony. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że w sezonie zimowym w ogóle by tego nie 
wywoził albo raz na kwartał. 
Rozwinęła się dyskusja. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że do tej pory mieliśmy podobną sytuację, że 
biodegradowalne i jak radziły sobie bloki np. przy ul. Wysoka tam nikt tego nie segregował i nie 
będzie tego robił. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że będą segregować bo np. SSM Czyn będzie płacić karę 
finansową. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że jeżeli do budynków jedno lokalowych chcemy dostarczać 
worki to na takie osiedla chcemy postawić tzw. dzwony to na biodegradowalne będzie trzeba też 
postawić. I w chwili obecnej nie segregują tego i mają odbierane odpady raz w tygodniu. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że chodzi mu o to, aby osiedla potraktować 
inaczej. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że jej propozycja jest taka, że w miejscowościach gdzie są 
osiedla tzw. bloki aby zaproponować im czy chcą tzw.  dzwony czy zaopatrzyć mieszkańców w 
worki. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy w regulaminie można zapisać. 
Pani K. Zakrzewska zaproponowała, że można zapisać raz na dwa miesiące a w specyfikacji 
zapisać, że na osiedlach ma być to częściej. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że jest o chyba jakieś rozwiązanie. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że w specyfikacji można zaznaczyć, że z budynków 
wielkoskalowych wywóź nastąpi raz na dwa tygodnie a w pozostałych raz na dwa miesiące.  
Radna I. Kiernicka poinformowała, że większość mieszkańców wróci do zmieszanych odpadów 
komunalnych. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że nie ponieważ stawki będą większe.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że ustawa nas trochę do tego zmusza, i że 
wszyscy już w taki sposób segregują odpady komunalne. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy jesteśmy za tym, aby w regulaminie została 
zapisana zmiana odnośnie frakcji biodegradowalnych, że z osiedli wywóz raz na dwa tygodnie a z 
pozostałych raz na dwa miesiące? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że w regulaminie chciałaby umieścić zapis „nie rzadziej niż 
raz na dwa miesiące” a w specyfikacji zmienić tak jak proponuje rada. 
Przewodniczący Rady K. Badowski wyraził na to zgodę. 
Radna W. Masłyk zadała pytanie co z odpadami komunalnymi sołeckimi np. z koszenia trawy? 
Pani K. Zakrzewska poinformował, że nikt o tym nie pomyślał. 
Radny R. Cech zapytał co w szkołach, ponieważ jest tam bardzo dużo terenu do skoszenia? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że zmiana uchwały dotyczy tego, aby odstąpić od 
nieruchomości niezamieszkałych, tam będą podpisywane umowy indywidualne z firmą 
odbierającą odpady komunalne.  
Radny R. Cech poinformował, że Pani Wójt poinformuje, że nie ma na to pieniędzy. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na terenie gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej jest tyle 
miejsca, że można postawić kompostownik na te odpady. 



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy na wioskach będzie stał jakiś ogólny 
pojemnik na odpady komunalne np. jak mieszkaniec kupi coś w sklepie żeby to wyrzucić albo np. 
podnieść i wyrzucić taki odpad? 
Pani Wójt I. Warkocka zadała pytanie czy mówimy np. o pojemnikach na odpady przy 
przystankach autobusowych? 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że tak. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w niektórych miejscowościach kosze uliczne będą 
umieszczane przy przystanka autobusowych.  
Radny M. Batóg zadał pytanie co z pojemnikami na odpady komunalne przy jeziorach? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że uważa iż w dalszym ciągu Urząd Gminy będzie 
podstawiał pojemniki na odpady komunalne przy jeziorach. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformował, że dalej tak zostanie. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że przy przystankach czy boiskach 
sportowych powinny być pojemniki na odpady komunalne, ponieważ później może być tam 
problem.    
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w takich miejscach tak, ale nie na terenie całej 
miejscowości.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że np. według zapotrzebowania sołtysów 
i aby regulamin do tego dopuszczał, poprosiła aby dopisano do zamówienia. 
Wiceprzewodniczący zadał pytanie czy są jakieś dodatkowe pytania? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że zostaje frakcja odpady budowlane i tu nastąpiła zmiana, 
że odpady te można wywieść na PSZOK albo bezpośrednio od firmy zamówić pojemnik na te 
odpady.  
Radny P. Paczesny zadał pytanie czy wtedy właściciel dodatkowo płaci sam za to zamówienie? 
Pani K. Zakrzewska poinformował, że tak. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że głosowanie odbędzie się nad 
projektem uchwały już po zmianach jakie zostały zgłoszone. 
W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 12 - za, 0 - 
przeciw, 0 - wstrzymujących się. W związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
jednogłośnie uzyskał ocenę pozytywną. 

c) 
Omówienie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że jest to następstwo zmiany regulaminu i również 
poinformowała, że musi tam nanieść zmiany odnoście odpadów biodegradowalnych.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są jakieś pytania do projektu uchwały? 
W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 12 - za, 0 - 
przeciw, 0 - wstrzymujących się, w związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
jednogłośnie uzyskał ocenę pozytywną. 

d) 
Omówienie projektu uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez właścicieli nieruchomości położonych 
na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że zmiana dotyczy tego, że odstępujemy od wywozu 
odpadów komunalnych z nieruchomości niezamieszkałych i oni nie będą musieli składać nam 
stosownej deklaracji i w związku z tym załącznik nr 2 zostaje usunięty a załącznik nr 3 otrzymuje 
nr 2. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie w jaki sposób będziemy uzyskiwać 
informację co dany przedsiębiorca robi z odpadami komunalnymi? 



Pani K. Zakrzewska poinformowała, że będą podpisywane umowy indywidualne. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że przedsiębiorcy są zwolnieni z 
wypełniania deklaracji na odpady komunalne i w takim razie nie będziemy mieli wglądu. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że Urząd Gminy ma obowiązek kontroli i w trakcie kontroli 
podmiot ma obowiązek przedstawić nam podpisaną umowę oraz dowody uiszczania opłaty. 
Umowa musi być podpisana z firmą, która jest wpisana do działalności regulowanej i firma jest 
zobowiązana przedstawiać Wójtowi Gminy sprawozdanie co pół roku z wykazem z kim ma 
podpisane umowy. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy gdy np. Pan X ma zarejestrowaną 
działalność gospodarczą i zapytał kiedy Urząd Gminy widzi taką informację, że jest założona 
działalność gospodarcza i że jest podpisana umowa na wywóz odpadów komunalnych? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że może wystąpić w ramach kontroli co 3 miesiące do 
przedsiębiorstw, żeby przedstawiali wykazy.  
Radny P. Paczesny zadał pytanie czy przy zmianie deklaracji są podane stawki? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że na razie obowiązują obecne stawki, dopóki nie 
dokonamy zmiany. 
W związku z brakiem pytań podjęto głosowanie. 
W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 12 - za, 0 - 
przeciw, 0 - wstrzymujących się, w związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
jednogłośnie uzyskał ocenę pozytywną. 

e)  
Omówienie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XVII/140/2016 Rady 

Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie określenia rodzaju dodatkowych 
usług świadczonych przez Gminę Dębnica kaszubska w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokość cen 
za te usługi. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że zmiana dotyczy wywozu odpadów budowlanych, czyli 
usługi, które świadczył Urząd Gminy. Po zmianie już tego nie będzie, więc każdy indywidualnie 
będzie podpisywał zamówienie na kontener. Kolejną zmianą jest to, że przedsiębiorcy będą sami 
podejmować decyzje o częstotliwości wywozu odpadów komunalnych. 
W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 12 – za, 0 - 
przeciw, 0 - wstrzymujących się, w związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
jednogłośnie uzyskał ocenę pozytywną. 
Pan M. Malinowski poprosił aby Pani K. Zakrzewska, aby wyjaśniła kwestuje otrzymanej decyzji 
od Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, która nakłada na Urząd Gminy karę 
pieniężną  w kwocie 10 295 zł, która teraz będzie wprowadzona do budżetu gminy. 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że rozporządzenie wprowadziło, że trzeba spełniać 
określone normy, których w tym roku nie osiągnęliśmy. Poinformowała, że im więcej ton 
odpadów komunalnych oddajemy, tym większa zostaje nałożona kara pieniężna. 
Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że trzeba robić wszystko aby zmierzać ku segregacji 
odpadów komunalnych. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy kwota do zapłaty jest kwotą ostateczną 
czy można się od niej odwołać? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że jest to ostateczna kwota do zapłaty, możemy się odwołać 
jak od każdej decyzji, ale nie mamy konkretnych argumentów.   
Radny W. Leśniewski zadał pytanie czy są jakieś możliwości do wykonania, aby co roku nie była 
nakładana na Urząd Gminy taka wysoka kara pieniężna? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że gminy wiejskie kładą bardzo duży nacisk na odpady 
komunalne segregowane, uważa że wyciągnięcie takiej frakcji jak odzież i tekstylia pomoże nam 
obniżyć tonaż. Poinformowała również, że mieszkańcy odpady biodegradowalne wrzucają do 



zmieszanych, ponieważ twierdzą skoro zaznaczył odpady komunalne zmieszane to będzie je tak 
wyrzucał czego nie powinni robić, bo z tego powodu Urząd Gminy ma taki tonaż.  
Pan Skarbnik M. Malinowski odczytał zapis odnośnie kary pieniężnej.  
Radny W. Leśniewski zadał pytanie jak zmniejszyć tą kwotę? 
Pani K. Zakrzewska poinformowała, że uważa, że kwota ta się zmniejszy ponieważ nie 
odbieramy tonaży np. z cmentarzy.   

f)  
Omówienie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXXV/257/2013 z dnia 9 

października 2013 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru ,,Wschód” położonego w miejscowości Dębnica 
Kaszubska gmina Dębnica Kaszubska. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że była podjęta uchwała intencyjna w sprawie zmiany 
MPZP pod budowę tzw. obwodnicy. Ponieważ nic się nie dzieje w tym kierunku i zmieniła się 
koncepcja, więc zasadnym jest uchylenie tej uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy na tym terenie będzie coś realizowane? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy chodziło o budowę wieży? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie, gdyż bardziej chodziło o ul. Kamienną oraz ul. 
Bursztynową. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że ten teren obejmował też budowę tej 
wieży, czyli ona nie powstanie? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że wieża powstanie, nie udało się wybronić tego tematu.  
W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 12 - za, 0 - 
przeciw, 0 - wstrzymujących się. W związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
jednogłośnie uzyskał ocenę pozytywną. 

g)  
Omówienie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Motarzynie. 

W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów  11 - za, 1 - 
przeciw, 1 - wstrzymujący się. W związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
uzyskał ocenę pozytywną. 

h)  
Omówienie projektu uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół w Gogolewie. 

W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 10 - za, 1 - 
przeciw, 2 - wstrzymujące się. W związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
uzyskał ocenę pozytywną. 

i)  
Omówienie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i 

poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że w miejscowości Borzęcino ma powstać centrum 
aktywności społecznej, będą pozyskiwane środki na dofinansowanie tego projektu i aby wkład 
Urzędu Gminy był jak najmniejszy musi być to realizowane przez Stowarzyszenie. W trakcie 
rozmów prowadzonych w tym temacie Pani Wójt I. Warkocka podjęła decyzje, że kwota tej 
pożyczki zostanie udzielona Stowarzyszeniu Królestwo Natury a nie Stowarzyszeniu Lawendowy 
Szlak z Borzęcina i Stowarzyszenie Królestwo Natury będzie formalnie czuwać nad realizacją 
tego projektu jest to Stowarzyszenie przy Urzędzie Gminy i będzie to działało na takiej samej 
zasadzie jak projekt odnośnie paneli fotowoltaicznych. 
Poinformowała również, że Stowarzyszenie nie ma takiej kwoty, aby można było ją wnieść do 
projektu. 



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy nie prościej by było udzielić zaliczki? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nie ma już możliwości udzielania zaliczek. Również 
Pani Wójt poinformowała, że będzie to w dalszym ciągu zadanie Gminy i budynek również 
zostanie w zasobie Gminy, lecz pomieszczenia, które tam powstaną będą na potrzeby Sołectwa i 
Stowarzyszenia. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy zostanie to przekazane w formie 
użyczenia? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostanie to przekazane w formie użyczenia 
użytkowania. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zapytał jaka kwota zostanie pożyczona na rzecz 
stowarzyszenia? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest to kwota 230 tys. zł. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że w treści uzasadnienia jest komu 
udzielamy pożyczki a w projekcie uchwały nie ma już tego zapisu. 
Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w projekcie uchwały nie ma takiego zapisu komu 
zostaje udzielona pożyczka, ponieważ nie może być użyty taki zapis. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że jest to luka w prawie, ponieważ Rada 
Gminy po zapoznaniu się z uzasadnieniem wie komu zostanie udzielona pożyczka, ale może 
zdarzyć się taka sytuacja, że Wójt może jej udzielić komu innemu, podkreślając, że wie iż Wójt 
tego nie zrobi. Poinformował, że nie podoba mu się ten zapis prawny, ponieważ Jego zdaniem 
powinno być zapisane w treści uchwały komu zostaje udzielona ta pożyczka. 
Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że nie można zapisać w treści uchwały komu 
zostanie udzielona pożyczka, ponieważ uzasadnienie również wiąże Wójta do tego aby 
wskazanemu stowarzyszeniowi udzielić pożyczki a nie innemu. 
W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 11 - za, 1 - 
przeciw, 0 - wstrzymujących się. W związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
uzyskał ocenę pozytywną. 

j)  
Omówienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 

2016 rok. 
Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że uchwała jest dość rozbudowana z szeregiem 
załączników, które porządkują budżet, ze względu na liczne zmiany wprowadzane poprzez 
zarządzenia wójta oraz zmiany uchwały budżetowej. W związku z tym należy dokonać aktualizacji 
dotacji celowych, dotacji podmiotowych oraz w aktualizacji w przychodach i rozchodach. 
Skarbnik oznajmił, iż  chciałby przedstawić propozycje urzędu, po czym przytoczył zmiany: 
- nastąpiło zwiększenie planu wydatków majątkowych o kwotę 53714 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zadania pn. przebudowa i modernizacja dróg dojazdowych w m. Żarkowo, 
będzie przeprowadzony przetarg. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że po przeprowadzonych dyskusjach podjęto decyzję, że 
droga w miejscowości Żarkowo zostanie wykonana i zostaną dołożone środki do tego zadania.  
Rozwinęła się dyskusja.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy nie można było uzyskać większego 
dofinansowania od Urzędu Marszałkowskiego? 
Pan Skarbik M. Malinowski poinformował, że nie było takiej możliwości. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy po oszacowaniu kwoty do przetargu 
można się starać o uzyskanie dodatkowego dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego? 
Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że nie ma takiej możliwości, ponieważ nie ma już 
żadnej rezerwy na te zadania. 
- zwiększono plan wysadków o kwotę 12664 tys. zł  na przebudowę i modernizację drogi w 
miejscowości Gogolewo, 



- zwiększono plan wydatków o kwotę 1 073 zł na przebudowę i modernizację drogi w 
miejscowości Niemczewo, 
- zwiększono plan wydatków o kwotę 1474 zł na budowę i modernizację drogi w Dobieszewie, 
- zwiększono plan wydatków o kwotę 7 439 zł zagospodarowanie terenu rekreacyjnego przy 
Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej, 
- zwiększono plan wydatków o kwotę 12 331 zł z przeznaczeniem na ogrodzenie placów w 
miejscowości Kotowo (ogrodzenie miejsca gdzie powstanie boisko sportowe w m. Kotowo), 
- zmniejszono plan wydatków o kwotę  613 122 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania 
pn. kompleksowa termomodernizacja obiektów użyteczności publicznej z powodu przesunięcia 
terminu realizacji inwestycji do przyszłego roku, ponieważ dopiero niedawno została podpisana 
umowa na dofinansowanie tego projektu i przetarg jest bardzo duży, musi być wywieszony do 
wiadomości przez okres 40 dni i w tym roku nie ma najmniejszej możliwości aby ten projekt 
rozpocząć, 
- zwiększono plan wydatków o kwotę 8 248 zł na dofinansowanie projektów pn. poprawa 
efektywności systemów oświetlenia zewnętrznego na terenie Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego 
Miasta Słupska. 
Zmiany z wydatków bieżących: 
-  zwiększenie planu wydatków o kwotę 10 295 zł - kara pieniężna, 
- zmniejszenie planu wydatków o kwotę 13 027 zł - ochrona środowiska 
- zmniejszenie planu wydatków o kwotę 1 400 zł - ponieważ OPS nie jest w stanie wykorzystać 
kwoty  4 200 tys. zł na umowę partnerską z Fundacją Partycypacji Społecznej z siedzibą w 
Łobżenicy realizującej projekt w ramach Działania 06.01 Aktywna Integracja Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020 współfinansowanego z 
Europejskiego Funduszu Społecznego 
- zwiększono dochody i wydatki o kwotę 33 tys. zł  z przeznaczeniem na dofinansowanie 
kosztów  przeciwdziałanie z alkoholizmem i narkomanią, 
- zwiększono plan  wydatków o kwotę 12 487 zł z przeznaczeniem na rozliczanie umów  zleceń  
ze strażakami oraz zakup materiałów dla Gminnych Jednostek OSP. W międzyczasie 
otrzymaliśmy dotacje w kwocie 6 487 zł dotacji z Powiatowej Straży Pożarnej i 6 tys. zł trzeba 
dołożyć, ponieważ  umowy zlecenia ze strażakami  zostały zaplanowane na małą kwotę. 
- zwiększono plan wydatków o kwotę 407 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 
związanych z oświatą. 
Pani J. Dołżycka poinformowała, że na tą kwotę składa się szereg czynników. Największą 
pozycją są płace i pochodne. Dyrektorzy szkół składają swoje propozycje do projektów 
budżetowych bazując na arkuszu organizacyjnym roku szkolnego np. wrzesień 2015 - sierpień 
2016. Budżet jest wykonywany na rok budżetowy, czyli na rok 2016. W związku ze zmianami 
organizacyjnymi od września niestety budżet nigdy się nie zbilansuje. Zostały wypłacone odprawy 
i ekwiwalenty za niewykorzystany urlop wypoczynkowy nauczycieli, z którymi rozwiązano 
stosunek pracy z przyczyn organizacyjnych. Druga pozycja to wypłaty wynagrodzeń dla 
nauczycieli, którzy przebywają w stanie nieczynnym i jest im płacone wynagrodzenie. 
Zwiększenie liczby oddziałów przedszkolnych, co wiąże się z zatrudnieniem dwóch nauczycieli. 
Również podwójne dofinansowanie dla nauczycieli przebywających na urlopie dla poratowania 
zdrowia,  w tym roku do miesiąca czerwca były 4 urlopy dla poratowania zdrowia, od miesiąca 
października doszedł dodatkowo jeszcze jeden urlop dla poratowania zdrowia. Duża liczba 
zwolnień lekarskich nauczycieli jak i pracowników obsługi szkoły, co wiąże się z dodatkowymi 
kosztami, bo na miejsce pracownika, który jest na zwolnieniu lekarskim trzeba zatrudnić kogoś na 
zastępstwo. Poinformowała, że to wszystko przełożyło się na takie duże kwoty.  
Radny M. Batóg zadał pytanie ile czasu trwa urlop dla poratowania zdrowia? 
Pani J. Dołżycka poinformowała, że urlop dla poratowania zdrowia trwa rok czasu. 
Poinformowała również, że została zwiększona dotacja dla przedszkoli niepublicznych. 



Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że gdyby nie reorganizacja szkół te koszty 
pewnie by się nie pojawiły. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że koszty związane z reorganizacją szkół to zwolnienie z 
pracy Pani Dyrektor, księdza, który nauczał religii, dodatkowo dwóch nauczycieli, którzy przeszli 
w stan nieczynny, natomiast pozostałe redukcje nie są związane z reorganizacją szkół. Pani Wójt 
również poinformowała o dofinansowaniu na materiały dydaktyczne dla szkół.  
Pani J. Dołżycka poinformowała, że na wyposażenie szkół w pomoce dydaktyczne mamy ok 420 
tys. zł, na trzy szkoły. 
Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w uchwale po stronie dochodów i wydatków 
wprowadzamy program pn. „Moja stara nowa szkoła” i jest to kwota 620 732 zł na cztery 
miesiące na ten rok. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy w planie na przyszły rok coś się zmieni 
odnośnie zatrudnienia? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że trzeba mieć na uwadze to, że będzie mniej dzieci w 
przedszkolu i będzie mniej nauczycieli. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy finansowo będzie lepiej dla Urzędu 
Gminy? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że będzie lepiej finansowo, ponieważ mamy większą 
subwencję. 
Pani J. Dołżycka poinformowała, że subwencja za rok będzie mniejsza, ponieważ jest różnica ok 
100 dzieci mniej.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy w budżecie na następny rok będzie lepiej? 
Pani J. Dołżycka poinformowała, że okaże się to we wrześniu przyszłego roku, od tego co 
Ministerstwo przekaże, ponieważ sześciolatki też mają dostać subwencję, na dzień dzisiejszy nie 
ma żadnych informacji.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że mowa jest o tym, że jak dziecko 
pójdzie do przedszkola dostaje 1300 zł a jak do szkoły to 8000 zł i o tej różnicy jest mowa, wtedy 
nastąpi kumulacja i duży wpływ do budżetu. 
Pani J. Dołżycka odpowiedziała, iż nie nastąpi to w roku 2017 tylko w 2018 r. 
Radny M. Olech zadał pytanie czy wiadomo o jakiej kwocie rozmawiamy? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jeżeli chodzi o ten rok to jest to kwota 400 tys. zł. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy szkoła promuje jakoś możliwość uczenia się 
języków mniejszości narodowych? 
Pani J. Dołżycka poinformowała, że na j. kaszubski otrzymujemy na dzień dzisiejszy 1 430 000 zł 
a wydaje może ok 300 tys. zł. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że bardziej się pyta czy szkoły robią coś w 
tym kierunku aby uczniowie uczyli się j. kaszubskiego, aby można było pozyskać jak najwięcej 
środków. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że z tym jak najwięcej to tak nie jest do końca, ponieważ 
musiałoby być gdzieś ok 70 uczniów aby subwencja była większa. 
Pani J. Dołżycka poinformowała, że do 70 jest wyższa a powyżej 70 jest niższa subwencja. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy szkoły mogą uczyć dwóch języków 
mniejszości i czy ta subwencja może być większa? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że tak. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy były poczynione jakieś kroki w tym 
temacie? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest zdumiona faktem, że w obszarze jakim mieszka 
rodzice nie złożyli deklaracji aby uczyć dzieci języka ukraińskiego. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie Pani J. Dołżyckiej czy istnieje możliwość 
otrzymania informacji jak wygląda dożywianie dzieci w szkołach w sensie teraz a jak było 
wcześniej? 



Pani J. Dołżycka poinformowała, że przygotuje takie zestawienie. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformował, że zmieniły się stawki żywieniowe i nie da rady ich 
porównać. Poinformowała, że koszt świeżych owoców jest droższy. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił, aby w miarę możliwości przygotować taką 
informację. 
Pani J. Dołżycka poinformowała, że przygotuje taką informację. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że wcześniej nie było możliwości 
przygotowania takich posiłków ze względu na koszt.  
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że rodzice już wtedy dopłacali do posiłków. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że teraz rodzice płacą mniej. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że to prawda. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że to jest ta różnica. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że to nie było do końca wtedy dobrze załatwiona sprawa, 
ponieważ jest to obowiązek Urzędu Gminy, aby dopłacać do posiłków.   
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zaproponował, aby w tym temacie zajęła się tym Komisja 
Infrastruktury i Budżetu albo Komisja Rewizyjna. 
W wyniku głosowania projekt uchwały uzyskał następującą liczbę głosów 10 - za, 0 - 
przeciw, 0 - wstrzymujących się. W związku z wynikiem głosowania projekt uchwały 
jednogłośnie uzyskał ocenę pozytywną.  
Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w planie sesji jest również uchwała w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017 – 2025, której niestety na posiedzenie 
wszystkich komisji nie udało się przygotować, ponieważ od dnia wczorajszego trwa bardzo duża 
aktualizacja programu. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że na Sesji Rady Pan Skarbnik przedstawi 
uchwałę Radnym. 
Pan Skarbnik M. Malinowski poinformował, że się zgadza.  

Ad.3 
Plan zbywania nieruchomości z dnia 17.09.2016 r.  

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że jest to lokal po świetlicy przy Szkole Podstawowej w 
Dębnicy kaszubskiej jest to w budynku tzw. nauczyciela uważa, że lokal ten jest niepotrzebny i 
można go sprzedać. Czekamy na oszacowanie kosztów. 
Wiceprzewodniczący Rady zadał pytanie czy można przedstawić to Radzie Gminy np. na mapie i 
przedstawienie ewentualnego projektu dojścia do tej nieruchomości. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że nad tym lokalem jest budynek zamieszkały, który 
należy do wspólnoty mieszkaniowej. 
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że jest tam problem. Ostatnio trzeba było łatać 
dach bo przeciekał. Poinformował, że jest to odwieczny problem jak Gmina jest w posiadaniu 
lokalu, który należy do wspólnoty mieszkaniowej. 
Rozwinęła się dyskusja. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie w jaki sposób będzie ta nieruchomość 
zbywana? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że zostanie to sprzedane na wolnym rynku. 
Radny M. Olech zadał pytanie czy rozmawiamy o świetlicy? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że o świetlicy przy ul. Zjednoczenia, tam gdzie kiedyś był 
lokal wyborczy. 
Radny R. Cech zadał pytanie czy będzie na to jakiś przetarg? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że tak. 
W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości z dnia 17.10.2016 r. uzyskał 
następującą liczbę głosów 10 - za, 0 - przeciw, 0 - wstrzymujących się, w związku z 
wynikiem głosowania plan zbywania nieruchomości jednogłośnie uzyskał ocenę 
pozytywną. 



 
 
Ad.4 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że do Rady Gminy wpłynęło pismo  z 
Prokuratury Rejonowej w Słupsku Przewodniczący Rady K. Badowski odczytał treść pisma i 
poinformował, że została udzielona odpowiedź, iż Rada Gminy nie podjęła w/w uchwały.  
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował również, że do Rady Gminy wpłynęło pismo 
od Pana M. Botwinionka Sołtysa Sołectwa Starnice – Troszki dot. potrzeb m. Starnice, dodał 
również, że radni otrzymali to pismo pocztą elektroniczną. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że odbyło się spotkanie z Komendantem Policji ze 
Słupska, na którym przedstawiono mu propozycję pomieszczeń, w których mógłby być 
Posterunek Policji w Dębnicy Kaszubskiej. Zaproponowane zostało pomieszczenie po Szkole 
Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej z tym, że Urząd Gminy nie będzie pokrywał kosztów 
remontu tych pomieszczeń, musi być to po stronie Komendy Policji. Jedynie co to nie będzie 
naliczana opłata za czynsz, to jest jedna z propozycji. Drugą, którą podsunął Pan Komendant, 
poinformował, że mile widziane są nowe budownictwa, że częściej teraz jest projektowanie 
nowych Komisariatów Policji niż remontowanie starych i budowa takiego nowego obiektu jest 
finansowana z budżetu policji. Komendant Policji zadał pytanie czy istnieje możliwość wskazania 
jakiejkolwiek działki,  aby można było tam wybudować nowy Komisariat Policji. Pani Wójt I. 
Warkocka poinformowała, że jeżeli to by miało być tyle, że Urząd Gminy przekazuje działkę 
uważa, że jest to dobry pomysł, aczkolwiek organizacyjnie i logicznie poinformował, że 
wydawało się aby usytuowanie Posterunku Policji w budynku po Szkole Podstawowej w Dębnicy 
Kaszubskiej jest dobrym rozwiązaniem, ponieważ znajduje się to w centrum, ale chciałaby 
uzyskać zgodę od Radnych co w tym temacie zrobić. Działka byłaby wskazana na Osiedlu 
Północ.  
Radny W. Nierychlewski zadał pytanie czy koszt remontu poniesie Urząd Gminy? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że koszty związane z tym remontem poniesie Komenda 
Policji. 
Radny W. Nierychlewski zadał pytanie czy jak przekażemy działkę to budowa odbędzie się na 
koszt Komendy Policji? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że również koszty z tym związane poniesie Komenda 
Policji. 
Radny W. Nierychlewski poinformował, że lepiej jest przekazać działkę na ta budowę. 
Radny M. Olech zaproponował, aby podać im dwie propozycje działek i aby z nich wybrali jedną. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zaproponował, aby podjąć głosowanie w sprawie 
propozycji Pani Wójt odnośnie przekazania działki na budowę nowego Posterunku Policji. 
W wyniku dyskusji do jakiej doszło między zgromadzonymi Radnymi uzgodniono aby zostawić 
te dwie możliwości do wybudowania nowego posterunku policji do wyboru Komendzie Policji, 
czyli budynki po Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej albo działka. 
Pani Wójt I. Warkocka przedstawiła propozycje jaką ma odnoście przeznaczenia pomieszczeń po 
Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej. Pani Wójt jest po rozmowach z osobą, która jest 
zainteresowana, aby otworzyć tam punkt rehabilitacji i koszty poniesie Urząd Gminy z PEFRON 
bo jest możliwość dofinansowania w 50 %. W pomieszczeniach gdzie były klasy są prowadzone 
rozmowy ze Stowarzyszeniem Osób Upośledzonych Umysłowo i oni ponosiliby całkowity koszt 
przystosowania tych pomieszczeń do współpracy z osobami upośledzonymi umysłowo, jedyne 
koszty to koszty bieżącego utrzymania. Pomieszczenie gdzie znajdowała się sala gimnastyczna w 
całości zostałaby przekazana dla Gminnego Ośrodka Kultury, który ma już pomysły na 
zaadaptowanie tego pomieszczenia. Na samej górze budynku są pomieszczenia po byłej 
administracji szkoły i jest propozycja, aby odbywały się tam spotkania Komisji Niebieskiej Karty. 
Poza tym też jest kłopot ze stowarzyszeniami, które działają na terenie naszej gminy, ponieważ 
nie mają swojego lokalu.  



Pani Wójt I. Warkocka zadała pytanie Radnym jak widzą zagospodarowanie budynku po byłej 
Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej? 
Radny R. Cech zadał pytanie co z Bankiem Żywności, który się tam teraz znajduje? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że Bank Żywności znajduje się tam tymczasowo. 
Radny R. Cech poinformował, że Bank Żywności musi gdzieś być. 
Pani Wójt I. Warkocka poprosiła aby dać jej czas, a znajdzie pomieszczenie dla Banku Żywności. 
Radny R. Cech zadał pytanie czy mieszkańcy mogą składać swoje pomysły odnośnie 
zagospodarowania pomieszczeń po byłej Szkole Podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że mieszkańcy mogą składać swoje propozycje. 
Radny R. Cech zadał pytanie odnośnie pogłosek, które chodzą, że z pomieszczeń po byłej Szkole 
Podstawowej zostaną przerobione na mieszkania socjalne, zadał pytanie czy to prawda? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że mieszkania, które obecnie znajdują się w szkole, nadal 
będą się tam mieścić.  
Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że nie ma takich planów, aby powstały tam 
dodatkowe mieszkania socjalne. 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że prowadzi rozmowy z młodzieżą szkolną odnośnie 
utworzenia Młodzieżowej Rady, poinformowała również, że jest duże zainteresowanie tym 
pomysłem wśród młodzieży. Pani Wójt I. Warkocka również poinformowała, że były 
prowadzone rozmowy w sprawie utworzenia Rady Seniora w formie doradczej dla Rady Gminy, 
ponieważ na terenie Gminy dobrze funkcjonuje Klub Seniora i Pani Wójt bardzo chciałaby aby 
się sformalizowali.  
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze 
jakieś pytania? 
W związku z brakiem pytań Wiceprzewodniczący zamknął dyskusję i godzinie 16:05 zakończył 
posiedzenie wspólne wszystkich komisji Rady Gminy, po wyczerpaniu porządku obrad.  
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